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Vážení spoluobčané,
v roce 2021 jsme všichni doufali, že se už nebude opakovat kvůli epidemii covidu-19 scénář

roku předchozího, že se vše v jeho průběhu znovu vrátí do běžných kolejí a budeme se zase
v obci setkávat v dobré náladě a společně se bavit a i žít. K tomu nám vždy i pomáhají místními
spolky pořádané akce. Přes léto to ještě šlo, s nastupujícím podzimem se vše znovu vrátilo do
„režimu“ roku 2020. Něco se uspořádat povedlo, něco opakovaně zase ne. Z velkého seznamu
tradičních akcí zůstalo hlavně díky omezujícím nařízením bohužel jen jakési torzo, které Vám
přiblíží na dalších stránkách hodně prořídlá rubrika Kulturní akce. Běžný život v obci však
musel jít dál, zastavit čas prostě nejde – a to zvlášť, když je o naši vesnici „zvenčí“ docela velký
zájem, o čemž svědčí i celkem čilá výstavba nových nemovitostí v posledních letech, a to nejen
místními.Aještě se stavět budou další (aktuálně tu máme před kolaudací nebo „rozestavěných“
10 domů). Velkou nepříjemností minulého roku byl také místní obchod. Firma Unikom
z Kutné Hory po „dohodě“ po ne zrovna úspěšných třech letech skončila, a tak jsme museli
hledat někoho jiného. Moc jednoduché to pro provozovatele těchto zařízení v malých obcích,
jako je ta naše, není, ale nový nájemce pan Tran se snaží, a i když moc velký obrat nemá, tak
obchod, který tu pro občany nutně potřebujeme, zatím dobře funguje a je i celkem dobře
vybaven. Možná by potřeboval i nějaké bližší bydlení (podnájem?), aby měl obchod
dostupnější. Bohužel nájmy v okolí jsou v současné době hodně vysoké, a tak raději každý den
skoro 25 kilometrů dojíždí. Společně si přejme, ať to vydrží co nejdéle. Potřeboval by ale, aby
měl ještě více zákazníků a dokázal v klidu krýt náklady, které s provozem obchodu má.

Na obecním úřadu jsme samozřejmě pokračovali v aktivitách potřebných pro plán
zastupitelstva vybudovat v Kruhu vodovod a kanalizaci a většina akcí se týkala právě těchto
zařízení. Už od začátku jsme věděli, že to bude akce na dlouhou dobu. „Rozkazy“ nadřízených
orgánů a institucí se ale dále zpřísňují, a tak řešíme další a další požadavky, čímž se vše také
prodlužuje. Je to i problém pro nové stavebníky, respektive pro vlastníky nemovitostí, kde voda
„došla“. Nové domy vodu potřebují, a tak tu dále přibývají „soukromé“ vrty (nejdříve jako
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průzkumné), stávající studny se také prohlubují. Obci potom může chybět potenciální odběratel
vody z vodovodu pro případnou dotaci. Stavebníci ale čekat samozřejmě nebudou, ani ti, jimž
voda došla. Hloubení průzkumných vrtů podléhá platným zákonům. Průzkumný vrt je nutné
řádně nahlásit. V případě vrtu hlubšího než 30 metrů se na základě zpracovaného projektu
průzkumné práce musí také zaevidovat u příslušného báňského úřadu (pro Kruh v Liberci). Od
roku 2019 je před provedením průzkumného vrtu nutné vydání vodoprávního souhlasu.
Průzkumné vrty se provádějí v souladu s geologickým zákonem. Provedení průzkumného vrtu
je možné na základě ohlašovací povinnosti pro tuto činnost místně příslušnému obecnímu
úřadu (pro nás Jilemnice) a zaevidování průzkumných prací Českou geologickou službou – to
je podmíněno zpracováním projektové dokumentace průzkumných prací včetně zpracování
hydrogeologického posouzení a na základě vydání souhlasu vodoprávního úřadu. V Kruhu na
obecním úřadu se „jen“ dozvíme, že se průzkumný vrt bude provádět. Zmíněné činnosti díky
všem předpisům a nařízením však trvají hodně dlouho a čekat na vodu se většinou nechce.
Pokud do vodovodu obec půjde, tak u vrtu KM-1 máme díky předchozímu užívání mlékárnou,
s velkou nadsázkou řečeno, „skoro vše vyřízené“ a získání povolení bude „jednodušší“, u K-4
pracnější. To bude ale už na projekční firmě a k tomu se ještě dostaneme v textu dále.

Hned od začátku roku jsme pokračovali se změnou Územního plánu obce, a to jak pro
zajištění nových pozemků pro stavbu rodinných domů, tak i pro stavbu případné čistírny
odpadních vod pro kanalizaci pod obcí. Návrh změny územního plánu podaný naší obcí
zpracovává na základě předložených požadavků pověřený odbor Obce s rozšířenou působností
(pro nás to je Odbor územního plánování a stavebního řádu MěÚ Jilemnice) a „poslední slovo“
má stejný odbor Krajského úřadu. Naším přáním bylo, aby se vše vyřešilo do konce roku.
Bohužel se stavebními pozemky to je i vzhledem k aktuálně platným nařízením „na dlouhé
lokte“, a tak byla požadovaná změna raději rozdělena na dvě části. Nejdříve jsme tedy požádali,
i z důvodu plánovaného zpracování projektu pro stavbu vodovodu a kanalizace, o schválení
zařazení potřebných pozemků pro stavbu čističky (změna č. 4) a dál se teď řeší zastavitelné
plochy (změna č. 5). Změna č. 4 Územního plánu Kruh, ve které jsou zahrnuty pouze pozemky
pro ČOV, byla v listopadu Krajským úřadem v Liberci schválena a aktuálně se připravují
podklady pro její schválení zastupitelstvem obce.

Podle posledních získaných informací (leden 2022) musí ještě obec před konečným
návrhem Změny č. 5 předložit nadřízeným orgánům návrh na vyřazení některých stávajících
pozemků (nebo jejich části) určených pro stavbu rodinných domů, a to nejlépe ve stejné ploše
jakou požadujeme do zastavitelných ploch nově zařadit. Stavební zákon hovoří přibližně takto:
pozemky, které jsou v územním plánu zastavitelné déle než 5 let a na kterých se nezačalo stavět,
resp. nebylo pro ně vydáno územní rozhodnutí, lze z územního plánu vypustit. Tato nová úprava
stavebního zákona platí od 1.1.2013 a Územní plán obce Kruh byl schválený 20.9.2010
usnesením číslo 20/2010. Obec k tomu tedy má v některých případech plné právo, ale řešit to
tímto způsobem současné zastupitelstvo určitě nechce a ani nebude. Čeká nás se změnou ještě
hodně práce a k případnému vyřazení některých pozemků Vás budeme muset navštívit osobně
a zkusit spolu něco „vymyslet“. V obci, která žádá o změnu územního plánu, by mělo být
zastavěno 70 % ploch určených územním plánem pro stavbu. A to Kruh podle vyjádření
Krajského úřadu zdaleka nemá. Některé takto určené pozemky jsou zbytečně velké a v celé
ploše nebudou pro stavbu nikdy využity. Obec tak může „do budoucna nepotřebnou“ část
takového pozemku vyřadit a ušetřit tak nějaký metr. Stejně tak i ty, na kterých se nikdy stavět
nebude (například vedení vysokého napětí, mokřina apod.). Obec bude určitě dál pracovat na
návrhu změny územního plánu, už teď je po proběhlých jednáních ale skoro jisté, že všechny
navržené pozemky neprojdou. Pokud máte ve svém vlastnictví zastavitelný pozemek navržený
Změnou Územního plánu Kruh v roce 2010, a víte, že tam nikdy nic postavit nechcete, tak
o tom obec informujte. Pomůže nám to, zájemců o zařazení soukromých pozemků do
zastavitelných ploch je v katastru obce opravdu hodně. Jinak o stavební pozemky a tím i bydlet
v Kruhu, je v současnosti docela velký zájem
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A zase se vráťme k vodovodu. Po provedení úspěšných čerpacích zkoušek na vrtech KM-1
u Apltauerů (po mlékárně, resp. Alkionu) a K-4 (průzkumný vrt vzadu za fotbalovým hřištěm
mezi Zajícovým hájem a Křížkem) jsme museli zkraje roku nejdříve vyřešit u druhého vrtu K-4
majetkové poměry s novým vlastníkem pozemku, kde vrt je. I když ho nechal provést v roce
1990 poslední kružský místní národní výbor, tak bohužel díky aktuálně platným zákonům na
něj Obec Kruh neměla už formálně žádný nárok. Dalo by se to řešit soudní cestou, to by však
podle získaných informací trvalo hodně dlouho, a tak jsme to s majitelem vyřešili „vzájemnou
dohodou“ – směnou pozemků. Vrty jsou teď oba v majetku obce, a to je více než důležité pro
další jednání. Ještě před tím obec koupila pozemky na konci kružského katastru směrem
k vlakovému nádraží, kde by měla stát v budoucnu čistírna odpadních vod, pokud se bude dělat
i kanalizace. S Ministerstvem zemědělství jsme více než půl roku tak trochu „bojovali“
o změnu PRVKÚKu (Plán rozvoje vodovodů a kanalizací v území kraje), který stanoví, jestli
můžeme vůbec kanalizaci a vodovod v obci udělat a co pro jejich provoz využít. S tím se v tom
předchozím nepočítalo, protože myšlenka mít v Kruhu vodovod a kanalizaci nebyla dříve příliš
aktuální. O kanalizaci se nemluvilo vůbec (a nakonec jsme ji podle platných nařízení ani mít
nemuseli), a v případě, že by jednou v Kruhu vodovod měl být, tak se u něho počítalo
s připojením na zdroje vody v Roztokách a Martinicích. Proč ale, když teď máme dva vydatné
a také „čisté“ zdroje (KM-1 a K-4) ve svém vlastnictví. Proto jsme se také pustili do jeho změny.
Liberecký kraj má aktuálně v plánu změnit PRVKy v celém kraji podle možností v jednotlivých
územích, ale to je ještě „hudba daleké budoucnosti“ a na to jsme už čekat taky nechtěli a ani
nemohli. Kruhu už uteklo s řešením tohoto problému hodně času.Anavíc platný PRVKÚK nám
měl i pomoci k získání 80% dotace na čerpací zkoušky, tak proč si nechat utéct celkem velkou
sumu, když je možnost ji získat. Za čerpací zkoušky a rozbory vody na obou vrtech obec
zaplatila více než půl milionu korun, tak si spočítejme, kolik je těch 80 % zpět. Poslední slovo
ve schválení tohoto dokumentu má Krajský úřad, ale bez písemného potvrzení z ministerstva to
neudělá. Po celkem hektickém doložení všech dokumentů a následném využití „hodně
blízkých“ kontaktů v Radě Libereckého kraje a na Odboru životního prostředí se nám to za pět
minut dvanáct povedlo (spíše až po dvanácté, ale tady pomohly právě ty kontakty). Potřebovali
jsme mít schválený tento dokument těsně před koncem června, abychom ještě stihli podat
žádost o dotaci na Státní fond životního prostředí. Povedlo se to, a nakonec nám končící ministr
životního prostředí podepsal na začátku listopadu Rozhodnutí o poskytnutí finančních
prostředků. Peníze zatím nemáme, dotace má samozřejmě svoje další podmínky (několik
povolení z MěÚ Jilemnice a Povodí Labe a také drobné stavební úpravy na vrtech), a tak se ještě
v tomto roce musí vše dotáhnout do konce. Hlavně, že jsme se dostali až sem, už to nevypadalo
vůbec dobře, ale za to úsilí, které jsme tomu věnovali, je to hodně sladká „třešnička na dortu“.

Teď máme vše dobře připraveno pro úspěšné dokončení žádosti. Protože máme pozemky,
zdroje vody, a hlavně schválenou změnu PRVKÚKu, tak jsme po více než třech letech od
„nápadu“ mohli za zprostředkování firmou Energy Benefit také vyhlásit výběrové řízení na
akci „Zpracování projektové dokumentace – vodovod, kanalizace a ČOV v obci Kruh“
a najít tak firmu, která pro obec bude tento projekt zpracovávat. Podmínkou ve výzvě bylo
zpracování zvlášť dokumentace pro vodovod, zvlášť pro kanalizaci a také pro obě zařízení
společně. To vše proto, abychom se mohli po vyhodnocení rozhodnout, na co vůbec bude obec
mít finanční prostředky a do čeho se tedy nakonec půjde. Tak se také stalo na začátku září.
Cenovou nabídku předložilo 6 uchazečů a podle podmínek výzvy tu nejlepší Ekomonitor Vodní
zdroje Chrudim. Zastupitelstvo obce potom na posledním letošním zasedání schválilo průběh
výběrového řízení včetně podepsání smlouvy a firma se tak pustí do uvedené akce. Nejdříve
musí zpracovat studii, to znamená – hodně zjednodušeně řečeno – kudy obě zařízení povedou
a jak budou provedeny. Takže se prosím nelekejte, když k Vám přijde někdo, koho neznáte,
a bude s Vámi o problému mluvit (obec firmě předloží seznam nemovitostí, které o připojení na
zařízení projevily svým podpisem zájem, a k němu přidá i některé další podle svého uvážení).
Až bude studie hotova (firma na to bude mít limit do poloviny roku), tak si ji musíme
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vyhodnotit, a když bude vše v pořádku, přijde na řadu vypracování projektové dokumentace pro
územní rozhodnutí (DUR) včetně zpracování položkového a finančního rozpočtu a podání
žádosti o vyjádření dotčených orgánů. I na tuto část výzvy bude mít firma čas 6 měsíců (ve
smlouvě je uvedeno, že může i dříve, 6 měsíců je nejzazší termín). Protože nejsme nikdo
v daném problému natolik zkušení (to snad ani nejde), tak jsme „na hlídání“ všeho, co bude
vítězná firma navrhovat, uzavřeli smlouvu s Ekolservisem Nová Paka, který se v tomto oboru
pohybuje a veškeré kroky s ním musí Ekomonitor konzultovat. Nakonec se dozvíme, jaké
budou finanční náklady, a potom si znovu musíme vše vyhodnotit, v tomto případě po
ekonomické stránce (kdo ví, co v té době bude), abychom obec při realizaci nějak
nezodpovědně nezadlužili. To už však bude pravděpodobně na novém zastupitelstvu, do konce
volebního období se to spíše nestihne.

Zpracování projektové dokumentace bude obec stát také nemalý finanční obnos, takže
podle aktuálních možností můžeme žádat o dotaci na Ministerstvo životního prostředí
z Národního programu Životního prostředí nebo na Krajský úřad. Podmínky se však každým
rokem mění. Ještě loni byl „lepší“ Liberecký kraj, v letošním roce zase Ministerstvo životního
prostředí. Co bude během realizace aktuálně nejlepší, si musíme pohlídat a podle toho zkusit
požádat o dotaci na patřičném místě. I tady je (byla) možnost získání velkých finančních
prostředků zpět docela vysoká, tak uvidíme, co se kde objeví, až přijde ta nejvhodnější doba.
Takhle jsem zjednodu-šeně popsal, co se všechno dělo, děje, a ještě musí udělat.

A teď trochu předběhneme čas. Až bude projekt hotový, tak si zastupitelstvo musí
vyhodnotit za pomoci odborníků, jestli s poskytnutou dotací a určitě potřebným úvěrem na
realizaci dokáže bez ohrožení provozu a života obce akci „ufinancovat“ (podmínky, jak už bylo
zmíněno, se každou výzvou mění, není tak možné říct, co bude v těch dalších). Pokud ano, tak
se opět za pomoci dotace musí, jak nařizuje náš stavební zákon, ještě zpracovat Dokumentace
pro provedení stavby (DPS) a Dokumentace pro stavební povolení (DSP), což je zapotřebí před
vlastní realizaci potřebné mít. No, a když se dostaneme až sem, tak obec čeká už „jen“ výběrové
řízení na zhotovitele celé akce, a nakonec vlastní realizace. To je, doufejme, zatím vše, co se
v souvislosti s vodovodem a kanalizací bude muset ještě v budoucnu udělat.

Ke Kruhu samozřejmě patří i jiné problémy, které je nutné řešit. Například obci končí
v tomto roce Lesní hospodářský plán (LHP), kterým se musíme řídit v péči o naše lesy. LHP
stanoví, jak a kde můžeme těžit dřevo, co se potom musí obnovit a jak dále o porosty pečovat.
Těžit obec už momentálně nemůže, překročili jsme povolené hodnoty. Těžbu za nás ale
„zařizuje“ vracející se kůrovec, stejně jako větrné kalamity.Aprotože se stále opakují, tak jsme
museli požádat Krajský úřad o zvýšení limitů právě proti schválenému LHP. Odbor životního
prostředí uznal, že z vlastní iniciativy obec dřevo nekácí, a tak nám hodnoty zvýšil bez
jakýchkoliv sankcí. Protože nám porost v obecních lesích poněkud „řídne“, tak jsme se po
dohodě s Odborným lesním hospodářem (v našem revíru nám tuto službu zajišťují, samozřejmě
za úplatu, Lesy ČR) rozhodli, že v roce 2021 provedeme větší výsadbu. Problém ale byl (a to
hodně zásadní) se zajištěním nových stromků, lesnické školky sazenice neměly. Obec je získala
skoro až ke konci roku. Doslova na poslední chvíli se je povedlo dostat do země. Les ale
potřebuje i další podporu. Ze začátku roku nám byla schválena dotace na péči o lesní porosty ve
výši 16.560 Kč na provedené prořezávky už vzrostlejších vysázených jedlí v obecních lesích
na Kamenci. V této lokalitě v mříčenském katastru nás opakovaně napadá kůrovec a „slabé“
stromy se neubrání. Kamenec byl už hodně prořídlý i vlivem větrných kalamit, a tak v území
společně s obecním lesem „přes silnici“ ke Kruhu bylo v listopadu vysazeno 600 modřínů, 360
javorů a 5 050 dubů. Okolo nových porostů se zároveň postavily oplocenky. Na oboje jsme
požádali do Lesnického fondu Krajského úřadu o dotace. Pokud je dostaneme, tak až v průběhu
letošního roku. Nikdo nám nedokáže říct, kolik dostaneme, a jestli vůbec nějaká podpora bude.
Smrk většinou v poslední době nevysazujeme, ten se v hájích vysemení sám. A tak se musí
„pohlídat“ jeho správné prořezávky, případně nátěry proti okusu zvěří, až bude potřeba, aby
mohl bez omezení růst.
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Další dotace do lesů byla na zmírnění dopadů na nahodilou těžbu za rok 2020 (kůrovcové
a kalamitní dřevo), kdy obec dostala jako kompenzaci ceny 259 180 Kč. Hodnota příspěvku na
kubík dřevní hmoty každým rokem klesá a za rok 2021 pravděpodobně i vlivem znovu
stoupající výkupní ceny už nic nebude. Cena se ale vrátila na předchozí hodnoty, takže vlastníci
už nebudou na prodeji skoro prodělávat, jako tomu bylo v předchozích třech letech.

Na příští rok plánujeme kromě ožínání trávy v nových oplocenkách další novou větší
výsadbu na Kamenci a podle potřeby případně i v jiných lokalitách. Obec si musí také z výše
zmíněného důvodu nechat zpracovat a schválit na dalších 10 roků nový LHP.

Jako každoročně jsme požádali o dotaci na výstroj a výzbroj pro JSDHO. Vybavení našich
hasičů také nevydrží věčně a má svou zákonem danou životnost, proto se musí obnovovat. Na
nové prostředky jsme získali z Odboru kanceláře hejtmana z Oddělení krizového řízení dotaci
24 076 Kč.

Stejně jako pro hasiče žádáme Krajský úřad každý rok o dotaci z Programu obnovy
venkova. Na rok 2022 nám byla přidělena podpora ve výši 121.340 Kč na obnovu šatny
v mateřské škole, takže ve školce vyměníme skoro i to poslední, co nám k téměř úplné
spokojenosti ještě chybí.

Dotaci 66 000 Kč dostalo z Fondu kinematografie také naše kino. Ta je určená, mimo jiné
a zjednodušeně řečeno, pro krytí nákladů na inovace, které tato zařízení v současné době
potřebují. Kino tak „dostane“ například nový internet pro stahování filmů, a vyhneme se tak
jejich doposud nutného převozu z místa na místo. Zajistíme tím i vyšší bezpečnost
zaměstnanců, a hlavně nám nebudou hrozit žádné pokuty při opožděném předání filmu dalšímu
kinu (to se zatím naštěstí nestalo, ale při špatném počasí nebo jiných nečekaných okolnostech to
může nastat kdykoliv). Další informace v příloze Kino.

V letošním roce požádáme Krajský úřad znovu o dotaci na prořez stromů po obci
a rekonstrukci pomníku v lese u Křížku. Dotace nám v roce 2021 nedopadla, tak to zkusíme
znovu, aby byl i ten poslední pomník v obci opraven. V rámci dotace by se měla prořezat lipová
alej ke hřbitovu, která to už znovu potřebuje. Stejně tak požádáme v případě potřeby o dotaci
pro hasiče a také na opravu cesty pod hřbitovem. Komunikace je v hodně špatném stavu,
o příspě-vek na její opravu požádáme z Programu obnovy venkova a cestu letos v rámci
možností opravíme. V minulém roce nedopadla dotace na opravy cest z Ministerstva pro místní
rozvoj. Žádost jsme zkusili podat v prosinci znovu, a když se to povede, tak dojde i na cestu
okolo zahradnictví do Roztok. Ostatní cesty v obci „musí počkat“, až jak dopadne projekt
stavby vodovodu a kanalizace, respektive kudy zařízení povedou.

V letošním roce nás budou ještě čekat menší opravy na koupališti, kde se místy propadá
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chodník. Předělá se také podlaha v hostinci, ta už si to taky zaslouží. Obklady a některé dveře
čeká to samé, nakonec se vše vymaluje. Vymění se i zbytek oken v hasičárně. Případné jiné
stavební práce v obci budeme řešit podle aktuálních potřeb.

Možná Vás bude zajímat i to, co se děje s objektem bývalé mlékárny v obci. Nový majitel
Alkion předělal celou sýrárnu (už tam nejsou zrací vany), zboural čističku (tam bude do
budoucna parkoviště pro zaměstnance i pro auta, která do firmy přijedou). Dojde i na další
úpravy zeleně v areálu. V plánu mají podle dostupných informací zbourat budovu, kde byla
kotelna a kanceláře, stejně tak i budovu u silnice. Tam ale vyroste nový objekt. Čas „všeobecně
známému a vyhlášenému gigantu“ se také krátí. Další informace se dozvíte na stránce Alkion
Service s.r.o.

O tom, co se v obci děje nového nebo co připravujeme, Vás informujeme prostřednictvím
webových stránek obce v rubrice aktuality, případně na úřední desce.www.obeckruh.cz

Pro odběr novinek do Vašich e-mailů se můžete v obou případech i přihlásit, rychle se tak
dozvíte, co se nejen v Kruhu děje. Rádi od Vás uslyšíme i připomínky a podněty k životu
v obci. Pokud je nechcete řešit osobní návštěvou nebo na veřejných zasedáních, tak je můžete
poslat i elektronicky na adresy nebo .obec@obeckruh.cz ou.kruh@seznam.cz

A věřte, že je určitě lepší si vše „vyříkat“ osobně, než pak slyšet po obci kolující různé
„zaručené“ zvěsti, co kdy, kde a kdo udělal, když to není vůbec pravda a dost často je to dokonce
nesmysl. Třeba i informace postavené proti všemu, co obecní úřad má teď v plánu (myšleno
vodovod). Nekažme si vzájemně náladu, už tak negativně ovlivněnou aktuálním děním nejen
v republice, ale i v celém světě. Čekají nás teď určitě slabší roky, tak se je snažme prožít
vzájemně v lepší náladě, pokud to alespoň trochu půjde.

Jako vždy nám všem v novém roce přeji, aby tu panoval potřebný klid a spokojenost.
A společně si také přejme, aby mezi námi byla vzájemná důvěra, pokora, slušnost a potřebná
tolerance v mezilidských vztazích, protože nikdo nejsme dokonalý. Pokud se něco nepovede,
nehledejme v nastalém problému jen to špatné, dívejme se na vše s tolerancí a nadhledem. Ať
mezi sebou nezadáváme příčinu ke zbytečným rozepřím a ať se nám v Kruhu všem dobře žije.
K tomuto mně dovolte, abych Vám všem popřál v novém roce 2022 pevné zdraví, štěstí,
spokojenost, pracovní pohodu i co nejpříjemnější a pevné rodinné zázemí.

Jiří Sedláček, starosta obce



Kulturní akce v obci v roce 2021
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Moc akcí se nám v Kruhu hlavně díky omezení nepodařilo udělat, tak snad bude letos
už příhodnější situace a zase se budeme postupně vracet do starých kolejí

Pořadatel
12.června – 45. ročník pochodu Hanče a Vrbaty ...................................................TJ Sokol Kruh
28.června – Vítání občánků ...........................................................................SPOZ a Obec Kruh

28.června – Dětské hravé odpoledne ................................................... Obec Kruh a přátelé obce

31.července – 68. ročník Bleskový turnaj v kopané .............................................. TJ Sokol Kruh

14.srpna – Posezení pod lípou u hasičské zbrojnice ................................................... SDH Kruh

13.září - Zájezd Zahrada Čech ............................................................. Český červený kříž Kruh
18.září - Ukliďme svět, ukliďme Česko, ukliďme Kruh .............................. SDH Kruh a občané

2.října – Tenisový turnaj pro děti .................................................................................. TK Kruh
8. - 10. října – Hovězí guláš .............................................................. Obecní hostinec Na Rychtě
17.října – Drakiáda ............................................................................................ Kružské matice

12. - 13. listopadu – Svatomartinská husa ......................................... Obecní hostinec Na Rychtě
27. listopadu – 37. Kružská kundratická .......................................... TJ Sokol Kruh a Obec Kruh



Dokončení výměny svítidel veřejného osvětlení okolo hlavní silnice přes obec
Opravy místních komunikací
Opravy šachet na místních komunikacích
Opravy nemovitostí v majetku obce - ZŠ, Kino, Obecní úřad
Oprava techniky JSDHO
Práce v obecních lesích - těžba, přibližování, ožínání, oplocenky, výsadba (2× dotace)
Sazenice lesy (dotace)
Poradenské služba lesy
Služby Ekolservis (odpady, voda)
Rozbory vody
Provoz kina (dotace)
Vývoz komunálního, tříděného a nebezpečného odpadu
Likvidace biodpadu
Investice EKO Jilemnicko
Vodovod (příprava, průzkumy, žádosti)
Kanalizace a ČOV (příprava, průzkumy, žádosti)
Nové vybavení archivu na OÚ (dotace)
Zásahové oblečení JSDHO (dotace)
Knihy do knihovny
Barva koupaliště
Vymalování obchodu
Dopravní obslužnost
Pojištění majetku obce
Příspěvek MŠ
Koupě pozemků
Nový malotraktor
Finanční dary spolkům – SDH, Sokol, SHČMS Semily, ČČK, Tenis
Finanční dary – Charita Jilemnice, Linka bezpečí
Členské příspěvky SMO ČR, SMS ČR, Jilemnicko svazek obcí
Lesy ČR - odborný lesní hospodář
Příspěvek na provoz pečovatelské služby v Jilemnici
Příspěvek na zajištění sociálních služeb pro občany v ORPJilemnice
Geodetická zaměření
Palivo škola a sokolovna

V roce 2021 obec na akce vynaložila celkem 5 648 167 Kč.. .
Na účtech u Komerční banky, Národní rozvojové banky (dříve Českomoravská záruční
a rozvojová banka) a České národní banky obec má k 31.12.2021 18.216.194 Kč.

9

Akce realizované v roce 2021
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Obecní úřad

Úřední hodiny v roce 2022: Pondělí 7:30 - 12:00 13:00 - 17:00
pokud nebude nařízeno jinak Středa 7:30 - 12:00 13:00 - 17:00

Informace o aktuálním dění v obci, pozvánky na akce apod. najdete na www.obeckruh.cz
v rubrice ,AKTUALITY kde se můžete také přihlásit k jejich odběru do Vašich e-mailů.

Vidimace a legalizace
- Ověřování kopií listin (vidimace) 30,- Kč za 1 stranu v českém jazyce
- Ověřování pravosti podpisů (legalizace) 30,- Kč za jeden podpis (nutno předložit platný
občanský průkaz). Tato služba je zajišťována především v úředních dnech obecního úřadu
nebo po osobní domluvě v dohodnutém termínu

Poplatky za odpad
Na rok 2022 na osobu s trvalým pobytemse poplatek zvyšuje – OZV 3/2021 – 672,- Kč
a 672,- Kč za rekreační objekt. Poplatek je splatný ve dvou stejných splátkách vždy
nejpozději k 30.6.2022 a 30.11.2022. Některé slevy jsou podle aktuálně platného zákona
z vyhlášky proti předchozím rokům vyjmuty. OZV 3/2021 najdete na webu obce Kruh
v rubrice Obecní úřad - vyhlášky a zákony.

OD ROKU 2013 PLATÍ PODLE ZÁKONA č. 565/1990 Sb. VE ZNĚNÍ POZDĚJŠÍCH
PŘEDPISŮ POPLATEK ZAODPADYI TYTO OSOBY
Fyzická osoba, která má ve vlastnictví byt nebo rodinný dům, ve kterém není hlášena k trvalé-
mu pobytu žádná fyzická osoba Cizinci s trvalým pobytem nebo s přechodným pobytem delším
než 90 dnů a cizinci, kteří pobývají na území déle než tři měsíce Splátky můžete provést
v hotovosti na OÚ Kruh nebo bankovním převodem na účet obce Kruh ,3820581/0100
konstantní symbol 558 variabilní symbol 3722+číslo popisné nemovitosti., Nesplněním
této povinnosti se vystavujete možnému finančnímu postihu, a to navýšením poplatku až
o 50 %, a to určitě nechce ani obec ani Vy. V roce 2021 jste poplatek za odpady zaplatili všichni,
někdo s menším prodlením. Nedali jste tak žádný důvod se výše zmíněným vůbec zabývat a za
to Vám všem obec děkuje

Poplatek za psy se na rok 2022 nemění – OZV 3/2019 - splatnost poplatku do 30.4.2020 - za
prvního psa ,- za druhého a každého dalšího psa - poživatel invalidního,120,- Kč 180,- Kč
starobního, vdovského a vdoveckého důchodu, který je jeho jediným zdrojem příjmu anebo
poživatel sirotčího důchodu za prvního psa - za druhého a každého dalšího psa90,- Kč
135,- Kč.



I v tomto roce navštěvovaly členky sboru s gratulací a dárkovým balíčkem svoje spoluobčany,
jubilanty. V rámci situace (COVID) to bylo někdy znovu pouze ve dveřích, někdy jenom „za
dveřmi“. Letos to bylo 20×. Na konci června slavnostně přivítaly mezi Kružáky nové občánky
a z výše uvedeného důvodu i ty, kteří mají uvedeno v rodném listě rok narození 2020 (v tomto
roce se vítání nekonalo). Tradiční prosincové posezení se starší generací se bohužel znovu
neuskutečnilo, vhodný termín k nápravě budeme hledat spíše v jarních, případně letních
měsících. V posledních letech se stává, že někdo odejde do předčasného důchodu
a pochopitelně se o tom nemusíme dozvědět a na občana potom nechtěně zapomeneme.
Chceme Vás požádat, pokud k takové situaci dojde, abyste nás o tom informovali nebo
dali zprávu na obecní úřad. Děkujeme.

Pohyb obyvatel v obci od 1.1.2021 – 31.12.2021

Narození: Tomáš Kužel Odstěhovaní: Barbora Povrová
Antonín Škoda Eva Heřmanská
Eliška Ryplová Marta Petráková
Samuel Jón Jana Králová

Hana Varadínková
Úmrtí: Věra Chlupová Kateřina Sitková

Petr Pochop Andrea Hnyková
Vladimír Soukup Naděžda Králová
Milan Oršulák Natálie Indráková
Marta Šírová Radek Indrák
Milena Finková Radka Štencelová
František Buchar Helena Vavrek

Zuzana Militká
Přistěhovaní: Tomáš Beran Karina Maďarčíková

Hana Teuberová
Jiří Germanič
Klára Germaničová Svatby v obci: KarinaAlbrechtová
Jakub Lexa a Jiří Maďarčík
Martin Kužel v roce 2020 jsme zapomněli zmínit svatbu
Lubomír Brož Dita Podzimková a Jaroslav Jón
Petra Brožová za což se omlouváme

K 31.12.2021 bylo v Kruhu přihlášeno k trvalému pobytu 471 obyvatel.

Životní jubilea v roce 2021 – blahopřejeme.

70 let – BucharováAnna,Albrecht Petr, Stárek Zdeněk, Bošková Zdeňka, Pacholík Miroslav,
Pavlatová Marie (čp. 16), Pochopová Petra, Brožová Lenka

75 let – Brož Miloslav, Chomanič Zdeněk, Marinčová Jana, Pavlatová Eva,
Salátková Zdeňka

80 let – Janatová Marie, KollerováAnna, Pavlíček Ctibor, Salátek Miroslav,
Albrechtová Jana (čp. 77), Řehák Vladislav

85 let – Janata Jan

11

Sbor pro občanské záležitosti
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Kronika obce
Kroniku obce aktuálně píše Irena Vanclová. V současné době to je i vzhledem k menšímu
množství aktivit v obci poněkud „chudší“, ale to nejpodstatnější se do obecní historie v kronice
ukládá. Jako každý rok Vás chceme požádat, ať předáváte dokumenty související s děním v naší
obci na obecní úřad nebo přímo kronikářce. Například co je nového v činnosti organizací
a spolků, které zde působí, aby to nejdůležitější ze života naší vesnice bylo uchováno v písemné
formě prostřednictvím kroniky a aby všichni, kdo po nás jednou přijdou, věděli, jak se nám tady
žilo a jak se i obec postupně měnila. Aktuálně si necháváme zpracovat veškeré podklady
z ručně psaných obecních kronik do elektronické podoby.

Obecní knihovna
S novým rokem je třeba bilancovat i ten starý. Jinak tomu není ani v naší obecní knihovně.
V roce 2021 navštívilo kružskou knihovnu 150 stálých i nových čtenářů, kteří si dohromady
vypůjčili téměř 500 knih z knihovního fondu. Zaznamenali jsme zvýšení zájmu o služby naší
knihovny, což mě osobně velmi těší. Považuji to za důsledek náročné doby, kterou všichni již
dlouhé měsíce prožíváme, a proto raději volíme odpočinek u dobré knihy, než u televize
a rozhlasu, které na nás denně chrlí spoustu deprimujících zpráv.

Díky štědrému finančnímu příspěvku obce se nabídka knih rozrostla o nejnovější tituly
v hodnotě téměř 10.000,- Kč. Nadále využíváme i službu zápůjček knižních putovních souborů
od Semilské knihovny, která tak doplňuje a obohacuje naši stálou knižní nabídku o další
zajímavé kousky.
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Knihovna je pro veřejnost otevřena každou a naleznete ji v 1. patřestředu v čase 18:00-20:00
obecního úřadu. Novinky z knihovny můžete sledovat na facebookových stránkách knihovny:
http://www.facebook.com/knihovnakruh
Všem návštěvníkům knihovny a nejen jim, přeji do nového roku především pevné zdraví
a hodně příjemně stráveného času s dobrou knihou – ideálně zapůjčenou z obecní knihovny.

Na viděnou s Vámi se těší knihovnice Soňa Bucharová

Protože je teď doba nejistá, tak jsme společně se spolky a přáteli obce pod hlavičkou obecního
úřadu celkem narychlo 28. června na konec školního roku společně uspořádali pro naše
nejmenší na fotbalovém hřišti . Dětem byl k dispozici k projížďceDětské hravé odpoledne
živý kůň, nafukovací hrad, malířka jim malovala na obličej cokoliv podle jejich přání, případně
jim balonkováAdélka nafoukla a vymodelovala jakékoliv zvířátko.
Mezi tím mohly plnit na deseti stanovištích různé úkoly, kde je vždy čekala sladká odměna.
Dobrovolné vstupné, které se vždy na této akci vybírá, putovalo tentokráte po rychlém
rozhodnutí organizátorů do vesnice Stebno v Ústeckém kraji, kterou poničilo před víkendem
tornádo. K povedené akci jste přispěli i Vy svým vstřícným přístupem.
Děkujeme za nezištnou reakci k tomuto záměru. Průběh a organizaci celé akce nám
pochválili i přespolní návštěvníci.

Dětský den



Odpadové hospodářství

V naší obci zajišťuje od 1.9.2001 svoz komunálního odpadu firma Severočeské komunální
služby Jablonec nad Nisou. Svazek obcí Jilemnicko se už nějaký čas intenzivně zabýval
možností likvidovat odpady pro své obce ve vlastní režii. Hlavním důvodem k tomuto kroku
byla i dlouhodobá hodně nepochopitelná neochota vyřešit opakující se požadavek na vážení
sběrných vozů před a za každou vesnicí, aby bylo jasné, kolik občané jednotlivých obcí odpadu
vyprodukují. Dost těžko jsme tedy mohli vědět, jak to je třeba v Kruhu, když ve stejný den
„navštívil“ sběrný vůz dvě, někdy i tři obce.Apotom se to mezi ně nějak rozdělilo?
Svazek obcí Jilemnicko po několika (více) stážích ve firmách v ČR založených jinými svazky,
které pro své obce likvidaci odpadů řeší ve své režii, přistoupil v roce 2018 k založení s.r.o. EKO
Jilemnicko a po vyřešení všech legislativních, a hlavně majetkových nutností začne od dubna
roku 2022 provádět vše, co pro obce provozovala společnost Severočeské komunální služby.
Pro zajištění prostorů potřebných pro tuto činnost koupilo EKO areál od firmy EKOSEV
v Jilemnici a získalo tak pozemky právě „pro odpady“ už zařízené. Tříděný odpad, stejně jako
velkoobjemový i nebezpečný se b de sbírat stejně, jako tomu bylo doposud. Pro ten tříděný
budou postupně jiné pytle, kontejnery by měly zůstat stejné. Obec má v plánu, že dokoupí ještě
nějaké navíc.

Řešit by se měly hlavně pro nově zastavěné lokality. Bohužel tato změna přichází v době, kdy
se náklady na likvidaci odpadů dost razantně zvyšují díky nově schváleným zákonům, podle
kterých se musí i měnit obecně závazné vyhlášky, stoupá (a ještě se bude zvyšovat) cena
skládkovného Zastupitelstvo na posledním zasedání při schvalování Obecně závazné vyhlášky
2/2021, kterou se stanoví obecní systém odpadového hospodářství (tedy co a kde můžete
k odkládání odpadů využít) a Obecně závazné vyhlášky 3/2021 o místním poplatku za obecní
systém odpadového hospodářství (výše poplatku, úlevy) přistoupilo po „rušnější“ diskuzi
k „diplomatickému“ zvýšení poplatku na 672 Kč pro poplatníka trvale přihlášeného v Kruhu,
stejně tak i za nemovitost pro chalupáře. Naše obec, stejně tak i ty okolo nás, doplácí na
poplatníka přibližně polovinu celkových nákladů na likvidaci odpadů, takže obci to vlastně
zase tak moc nepřinese. Ke konci roku si musíme vše vyhodnotit a uvidíme, co změna přinese.
Příští zastupitelstvo bude muset poplatek určitě řešit znovu. Náklady na likvidaci dále porostou
a je celkem jedno, kdo je pro obec bude zajišťovat. V případě nové firmy budeme alespoň vědět,
co jsme ve vesnici za odpady vyprodukovali. Společnost EKOKOM bude obcím i nadále
přidělovat odměny za vytříděný odpad, na tom se nic nemění. Proto Vás i nadále žádáme, ať
odpady dál třídíte a pomáháte tak naší vesnici k lepšímu zvládání krytí nákladů na
odpadové hospodářství, na tom se nic nemění. Všem, kteří k tomu přistupujete zodpo-
vědně, moc děkujeme.

14



15

EKO Jilemnicko chce postupem času vyměnit plechové popelnice za plastové a tady nastane
určitě problém, co se žhavým popelem. EKO tak chce předejít škodám, které mohou vzniknout
právě díky popelu, který může zahořet ve sběrném autě a zapříčinit tak nemalou škodu na
majetku. Je lepší, když shoří nádoba než celé auto. Je představa, že by uživatel měl popel před
výsypem do nádoby nechat popel „vychladnout“ na jiném místě, respektive v jiné nádobě,
nejlépe plechové. Moc se nám to nezdá, a tak je vše stále v jednání. Z jiného pohledu to je ale
docela pochopitelné.

V areálu firmy by do budoucna měla fungovat i třídička odpadů, jako tomu je i ve zmíněných
podobných zařízeních. Vše se bude řešit postupně, stejně tak i odvoz komunálních odpadů do
spalovny Termizo do Liberce, a ne na skládku do Košťálova. Uvidíme, co nám rok 2022
s odpady ukáže, až potom můžeme (musíme) řešit vše pro obec a její občany podle nejlepších
a dostupných možností.
Co však víme určitě, je skutečnost, že žluté pytle na plasty z domácnosti, oranžové pytle na
obaly TETRAPAK šedivé pytle na drobný kovový odpad(krabice od mléka, džusů...) a
(plechovky po krmení pro kočky, pejsky, konzervy...) dostanete od obce i nadále zdarma a že je
budeme i nadále odvážet od Vašich nemovitostí ve čtrnáctidenním cyklu vždy v pondělí po
osmé hodině dopoledne (v tomto roce to bude v každém sudém týdnu, tedy 10.1., 24.1., 7.2.,
21.2., 7.3. atd.). Samozřejmě je můžete také odvézt i Vy a odkládat je pod volně přístupný
přístřešek k obecnímu úřadu. Za obchodem je od posledního čtvrtletí roku 2019 také box pro
odkládání plastových nádob s použitým rostlinným olejem. Pokud o něm ještě nevíte, tak
i takovou možnost teď v obci máme. Jeho využitelnost se postupně zvyšuje

Od 1.1.2021 do 31.12.2021 byl v Kruhu vytříděn do plastových pytlů a do kontejnerů tento
odpad:
Papír ....................3,73 t Rostlinný olej ............................. 0,07 t
Plast .................. 10,28 t Obaly Tetrapack ......................... 1,06 t
Sklo bílé ............. 4,38 t Sklo barevné .............................. 4,39 t
+ Biomasa ................................... 405 m celkem: 23,91 t3

Za vytříděný odpad jsme od firmy Eko - Kom obdrželi
v roce 2010 61.234,- Kč v roce 2011 61.454,- Kč
v roce 2012 58.154,- Kč v roce 2013 47.042,- Kč
v roce 2014 53.862,- Kč v roce 2015 55.690,- Kč
v roce 2016 70.021,- Kč v roce 2017 72.248,- Kč
v roce 2018 74.499,- Kč v roce 2019 80.553,- Kč
v roce 2020 82.464,- Kč v roce 2021 68.981,- Kč

(za 3 čtvrtletí)

Obci to snižuje finanční náklady na odpadové hospodářství. Za rok 2020 to bylo na150,48 Kč
poplatníka. Kolik to bude v dalších letech ještě uvidíme, věříme ale, že vydržíte a hodnota
vytříděného odpadu bude i nadále stoupat.
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Likvidace biologicky rozložitelných odpadů.
Pro náš region byla v květnu 2010 vypracována variantní studie zavedení systému sběru
a zpracování biologicky rozložitelného odpadu. Svazek obcí Jilemnicko se jako jeden
z prvních do likvidace bio odpadu aktivně zapojil. Na parkovišti pod Subtropickým
zahradnictvím je přistaven od jarních měsíců do začátku zimního období kontejner pro
odkládání tohoto odpadu (není možné určit přesné datum kdy to bude, kontejner se
odváží až při ochlazení). Můžete do něho odvážet travní a drobnou dřevní hmotu, listí,
zbytky rostlin, ovoce a zeleniny, plevelné rostliny, piliny, hobliny, kůru, popel ze dřeva,
peří, chlupy, vlasy, zeminu, kávovou sedlinu, zbytky pečiva, skořápky z vajíček a ořechů,
zvadlé květiny, zeminu z květináčů, podestýlku domácích býložravých zvířat, zbytky
vařených jídel neživočišného původu. Určitě do kontejneru nepřijdou tekuté zbytky jídel,
oleje, kosti, maso, uhynulá zvířata, biologicky nerozložitelné látky. Po naplnění je
kontejner odvážen na centrální kompostárnu, kde je jeho obsah dále zpracováván.
Přidávají se do něho i rozštěpkované větve. Postupně se z uložené hmoty vytváří kompost,
který se dá dále používat k mulčování zahrad nebo i jako hnojivo. Přistavení kontejneru
se určitě neminulo svým účinkem, vyvážíme ho v poslední době stále častěji. Za rok 2021
obec za zajištění kompostování zaplatila 59.508,- Kč + 12.325,- Kč na obnovu majetku
(např. rozšíření kompostárny, opravu techniky apod.). Náklady na likvidaci tohoto
odpadu plně hradí obec ze svého rozpočtu. V případě, že budete mít zájem o kompost
vzniklý na skládce, obraťte se na obecní úřad a budeme hledat cestu, jak ho k Vám
dopravit.

I v roce 2021 nám vývoz kontejneru na kompostárnu zdarma zajišťovala obec Roztoky
u Jilemnice svými prostředky jako protislužbu za dovoz obědů a svačin do roztocké
školky.

Děkujeme

Skutečné náklady obce v roce 2021

Netříděný odpad: směsný odpad (vývoz + nájem za popelnice) ........................... 381.350,-
kontejnery ............................................................................ 53.679,-
nebezpečný odpad .................................................................. 11.700,-

(v roce 2020 775,06)celkem 446.729,- Kč : 556 (počet poplatníků) = Kč 803,47Kč

Tříděný odpad: papír ............................. 29.086,- Tetra pack ..................... 1.593,-
plasty z domácnosti....118.298,- sklo ............................ 24.013,-
kompostování .............. 71.833,- rostlinný olej .................... 605,-

(v roce 2020 276,25)celkem 172.990,- Kč : 556 ................................... = 311.13 Kč

Skutečné celkové náklady na poplatníka za rok 2020 (pro výpočet poplatku za odpad se vychází
z předchozího roku) činily Kč (v roce 2021 to bude 1114,60). Po odečtení příspěvku na1051,31
vytříděný odpad od firmy Eko - Kom v roce 2020 Kč na poplatníka jsou náklady150,48
900,65 Kč na poplatníka. Rozdíl mezi vybíraným poplatkem od občanů a celkovými náklady
( ) je hrazen z prostředků obce,228,65 Kč tedy i z Vašich peněz.
Poplatek za odpad na rok 2021 se zvyšuje a bude 672,- Kč na osobu s trvalým pobytem
a na rekreační objekt. Podle zákona přibyla od roku 2013 povinnost odvádět poplatek672,- Kč
za odpady za neobydlenou nemovitost ve vlastnictví fyzické osoby ve výši .672,- Kč
Osvobození a úlevy najdete na webu obce v rubrice Obecní úřad, řádku Vyhlášky a zákony
v Obecně závazné vyhlášce č. 3/2021, o místním poplatku za obecní systém odpadového
hospodářství. V případě, že nechcete přijít osobně, tak poplatek můžete zaslat i elektronicky
na číslo účtu a jako napište kde jste3820581/0100 variabilní symbol čp. nemovitosti,
přihlášeni k trvalému pobytu. Je to už zcela běžná praxe.
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Čas utíká jako voda a my můžeme bilancovat, co se podařilo či nepodařilo. Hned brzy na jaře
byla všechna školská zařízení uzavřena z důvodu epidemie a poté byl provoz pouze pro
předškoláky, kteří mají povinnou předškolní docházku.
Od května už mohly navštěvovat školku všechny děti, . Tak jsme využili příznivých,,HURÁ“
dní a ke konci školního roku se setkali i s rodiči dětí na školní zahradě při šerpování
předškoláků. Plánované akce jako plavecký výcvik, olympiáda a školní výlet se neuskutečnily.
Tak alespoň – dětské hřiště v Kundraticích, naučná přírodovědná stezka v Košťálově, spaní ve
školce nebo výborná zmrzlina v Roztokách. V květnu byl také zápis do mateřské školy. A ač to
zpočátku nevypadalo, kapacita školky je naplněna na 100%. To nás samozřejmě těší.
K podzimu byla velká nemocnost a musím podotknout, takové přetrvávající kašle a rýmy u dětí
dlouho nebyly. Chtěla bych poděkovat rodičům dětí, že jsou zodpovědní a starostliví, obzvlášť
v této době, kdy nikdo neví, co se z toho vyklube.
A tak i přes všechna ta bolístka jsme si užili Advent. Školku jsme si vyzdobili vánoční dekorací
a světýlky. Děti přivítaly na školní zahradě andílka, čerta a Mikuláše s nadílkou, zdobily
perníčky, krájely jablíčko, pouštěly lodičky... a to jsou tradice, které si děti nesou do života.
Besídku s nadělováním dárků jsme měli bez rodičů, pan Jindra Vancl ji natočil na kameru. Ve
školce je krásně, obzvlášť o Vánocích, když se ta dětská očička ještě víc rozzáří.
V novém roce přejeme hodně zdraví, štěstí a usmívejme se na sebe. Vždyť to nic nestojí a svět
kolem nás je hned hezčí.

Za MŠ Ivana Faistaverová

Mateřská škola
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Sbor dobrovolných hasičů

Hasičský sbor v Kruhu měl k 15.12.2021: 77 členů z toho je 47 mužů, 15 žen
a 15 mladých hasičů. V roce 2021 se členská základna rozrostla o 1 muže, naopak
sbor opustil 1 mladý hasič a se dvěma muži jsme se rozloučili naposledy.
Bohužel, to co jsme už nechtěli, se stejně jako v roce 2020 opakovalo. Prakticky celý rok
2021 ovlivnila pandemie Covidu-19. Činnost sboru, především ta související s kulturním
životem, byla ještě menší než v roce předchozím. Nemohli se uskutečnit Výroční valnou
hromadu sboru, Hasičský bál, Pouťové posezení nebo Adventní podvečer. A tak jedinou naší
kulturní akcí celého roku bylo Posezení pod lípou, které proběhlo za krásného počasí a veliké
účasti návštěvníků v polovině srpna.
Některé ostatní akce se ale během roku uskutečnit podařilo. Celoročně pokračovalo naše
zapojení do programu „Recyklujte s hasiči“, kdy jsme sbírali vysloužilý elektroodpad
a předávali ho k recyklaci. Formou tzv. Pytlomatů v březnu a klasickou podobou „prezenční“
v září jsme uklidili odpadky v obci i blízkém okolí. Na konci června jsme pomohli na hřišti
uspořádat Hravé odpoledne pro děti. Na začátku července se v Košťálově konalo Shromáždění
představitelů SDH okresu Semily. Na pozvání bratrů hasičů z Kopidlna a Pecky jsme se v září
zúčastnili oslav 140 let od založení jejich sborů. V říjnu jsme provedli velký úklid zasedací
místnosti v hasičské zbrojnici. V polovině listopadu proběhla schůze okrsku Studenecko
v Martinicích. Po celý rok se dle aktuálních možností scházel výbor sboru. Stejně jako činnost
sboru byla i činnost oddílu mladých hasičů poznamenaná pandemií Covid-19. Zřejmě
i v souvislosti s tím, co se už skoro dva roky děje kolem nás, ztratila drtivá většina mladých
zájem o dění v oddílu. Doufejme, že přechodně. Scházelo se jen několik dětí a tak nebylo možné
sestavit tým pro jakoukoliv soutěž.
Jednotka sboru dobrovolných hasičů obce (JSDHO) Kruh má aktuálně 11 členů a je zařazena
v kategorii jednotek JPO V, které vyjíždějí do 10 minut od vyhlášení poplachu a zasahují pouze
v katastru vlastní obce. Členové JSDHO Kruh se po celý rok v rámci možností věnovali školení,
výcviku, údržbě techniky, výstroje, výzbroje a ostatního svěřeného majetku.

V měsíci květnu členové JSDHO v rámci výcviku umyli koupaliště před novou sezónou
a pokáceli smrky u tenisových kurtů. Velitelé absolvovali v říjnu v Semilech kurz V-8 cyklické
školení velitelů jednotek a velitelů družstev, které bylo organizováno HZS LK. Do výčtu zásahů

KRUH

ZALOZENO

L.P. 1888
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jednotky musíme započítat i výjezd k požáru v rodinném domě, který propukl 25.12.2020 ve
večerních hodinách, protože uzávěrka loňského občasníku proběhla 1.12.2020. Letos byla
JSDHO povolána ke dvěma mimořádným událostem. Konkrétně 27.1.2021 dopoledne na
žádost ZZS LK k transportu pacienta (jednotka byla odvolána před odjezdem ze základny)
a 19.3.2021 v brzkých ranních hodinách k požáru popelnice u čp. 189. Při těchto mimořádných
událostech jsme spolupracovali s jednotkami HZS LK Jilemnice, JSDHO Jilemnice a JSDHO
Roztoky u Jilemnice. Do vybavení jednotky se podařila získat výstroj a výzbroj pro nového
člena. Materiálové vybavení bylo pořízeno z prostředků Obce Kruh s přispěním z dotačního
programu Libereckého kraje.
Životní jubilea oslavili tito členové sboru: 70 let – Petr Albrecht, Miroslav Pacholík, Petra
Pochopová a Lenka Brožová.
Naše řady navždy opustili Vladimír Soukup a František Buchar. Čest jejich památce. Na závěr...
Moc děkujeme Obci Kruh za podporu sboru, jednotky a našich mladých hasičů. Doufáme, že
nám zachová přízeň a bude nás podporovat i nadále. Největší díky patří našim členům za jejich
činnost pro sbor i naši obec. Přejeme Vám do nového roku jen to nejlepší, hodně zdraví
a spokojenosti.Abuďte „negativní“ :-)

Roman Kužel st. starosta SDH Kruh
Roman Kužel ml. velitel SDH Kruh

Pokud to vládní opatření umožní, tak Vás srdečně zveme na akce, které pořádámev roce 2022
nebo spolupořádáme:
05.02. Hasičský bál
04.06. Pouťové posezení
13.08. Posezení pod lípou
26.11. Adventní podvečer



Český červený kříž Kruh
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Sešel se rok s rokem a my opět můžeme bilancovat, jaký byl rok 2021. Tento rok byl postejný,
možná trochu horší než předešlý rok 2020, kdy k nám přiletěl Covid-19 a udeřil plnou silou.
Omezil dění v celé republice. A jak jsme se vypořádali my v MS ČČK Kruh? Začátkem března
2021 jsme měli pořádat 12. Společenský ples ČČK a i když jsme měli vše připravené
(zamluvenou hudbu, předtančení), tato akce se nemohla konat – opět zaútočil Covid-19.
V dubnu proběhla sbírka ošacení pro Diakonii Broumov. Tuto akci jsme uskutečnili, lidé nám
nosili věci před vchod do klubovny a my si je pak odnášeli dovnitř, abychom zamezili přímému
styku a dodržovali jsme platné hygienické předpisy. Z oblastního spolku ČČK Semily nám
přivezli ještě plno nepotřebných věcí se sbírek určených pro postižené lidi tornádem. Tím jsme
naplnili celé nákladní auto. V červnu pořádal OÚ Kruh dětský den, kde jsme měli obsazených
6 stanovišť. Na prvním stanovišti si děti opakovaly obvazovou techniku, dále poznávaly byliny,
zatloukaly hřebíky a starší děti i vrtaly vrtačkou, skákaly v pytli, házely míčkem na kuželky,
nosily vajíčka na lžíci a mohly si vyzkoušet i první pomoc v záchranářském stanu a prohlédnout
si sanitky. Děti za splněné úkoly dostávaly z látky ušitou taštičku, aby si měly kam dávat další
věci, které dostávaly na každém stanovišti. Výtěžek z dobrovolného vstupu z dětského dne
a za přispění Sokola, fotbalistů, OÚ a ze sbírky MS ČČK jsme osobně odvezli do obce Stebno,
které také bylo postiženo tornádem.

V červenci jsme drželi zdravotní dozor na fotbalovém turnaji, kam přijela celá naše humanitární
jednotka i se sanitkou, která byla potřeba při odvozu zraněného hráče do nemocnice. Dále bylo
ošetřeno i několik lehčích zranění. Vše natáčela i regionální televize Liberec, kde zviditelnila
práci ČČK, ale i sportovní dění v Kruhu. V září jsme uskutečnili zájezd na Zahradu Čech do
Litoměřic, bylo krásné počasí a ve venkovních prostorách si každý nakoupil, co potřeboval,
nebo co se mu líbilo. Plný autobus lidí si akci pochvaloval a za rok chtějí jet zase. Zájezd do
vinného sklípku v říjnu se neuskutečnil z důvodu tornáda na Moravě, kde byly poškozeny
vinice i domy a kde nebyly, tak vinaři solidárně pomáhali svým kolegům, proto nebyly
ubytovací prostory. V říjnu jsme uspořádali výroční členskou schůzi MS ČČK, kam jsme
pozvali nové vedení Oblastního spolku ČČK Semily, obvodního lékaře, který nám přednesl
nové poznatky o Covidu -19. Ředitel OS nás zase seznámil s akcemi, které se konají v rámci OS
a humanitární jednotky. Při některých akcích pomáhali 3 členové MS Kruh, kteří jsou zároveň
i členové OS. Např. se zúčastnili dětského dne v Jablonci nad Jizerou, Country odpoledne, též
v Jablonci a testovali lidi na Covid-19, jak na OS, tak i v terénu. V listopadu se měl uskutečnit
Adventní podvečer, který však byl zrušen vzhledem k vysokým číslům nakažených lidí
Covidem-19. Plán akcí na rok 2022 – 5.3. 12. Společenský ples, členská výroční schůze, sbírka
ošacení Diakonie, účast na dětském dnu, zdravotní dohled na sportovních akcích, výlety
Litoměřice, vinný sklípek, Adventní podvečer, dále mohou být i další akce podle aktuální
situace a dění v obci.

Předsedkyně MS ČČK Kruh Dana Pršalová
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Sokol Kruh

Náš „Sokol“ je společně s 21 okolními jednotami součástí Župy KRKONOŠSKÁ –
PECHÁČKOVA, která se rozkládá na velkém území. Naše nejbližší jednoty jsou
v Martinicích, Košťálově, Jilemnici. Součástí jsou ale i vzdálenější, např. Sokol Vrchlabí,
Tatobity, Semily, Paseky nad Jizerou,...

Členská základna kružské jednoty se rok od roku zmenšuje. K 30.11. 2021 je přihlášených
14 dospělých a 45 dětí.
Z důvodů všem nám známým nemohl Sokol pořádat mnoho tradičních akcí (čarodějný večer,
taneční zábavy, divadlo na hřišti, nefungoval ani oddíl všestrannosti pro děti). První akce
letošního roku tedy byla 22.dubna, kdy jsme sváželi od domů v obci železný šrot. 45. ročník
Pochodu Hanče a Vrbaty se uskutečnil 12. června, stejně jako loni se startem a cílem na
fotbalovém hřišti. Oficiální délky tratí byly 5 a 15 km. Počasí se vyvedlo, a tak si někteří
účastníci své trasy protáhli podle chuti. V cíli na ně čekalo drobné občerstvení a na malé
účastníky odměna. Společně s ostatními spolky a přáteli obce (pod záštitou obce Kruh) jsme
před prázdninami, 26. června, uspořádali Dětské hravé odpoledne. Akce byla moc povedená.
Pozitivní ohlasy rodičů a rozzářené dětské úsměvy toho byly důkazem. Naše bezesporu
nejtradičnější akce se koná v polovině prázdnin a je jí turnaj v kopané „O putovní pohár obce
Kruh“. Letos se konal 31. července a byl již po 68. I když se jeho název za ta léta několikrát
změnil, tradice přetrvala. V sobotu 27.11. jsme před první adventní nedělí, společně s obcí
Kruh, uspořádali 37. ročník silničního běhu Kružská kundratická. Loňský ročník se
neuskutečnil, proč asi ani psát nemusím. I letošní ročník provázela omezení. Nemohlo být
závodníkům zpřístupněno zázemí a prezentace i vyhlašování výsledků probíhalo před budovou
sokolovny. Přesto si cestu na start našlo neuvěřitelných 77 závodníků všech věkových
kategorií.
Ať je nový rok lepší, než ten starý….

Vancl Jindřich
jednatel
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K jarním odvetám díky Covidu znovu nedošlo, a tak jsme další
fotbalový rok otevřeli až naším bleskovým turnajem. Letos se hrálo
za celkem přijatelného fotbalového počasí, pro náš turnaj spíše nezvyklého. Sice bylo teplo, ale
tentokrát celkem na tuto dobu „rozumné“. Vlastní turnaj jsme začali celkem dobrým výkonem
proti nejvzdálenějšímu účastníkovi, bohužel bez brankového efektu. Potom už přišli tři porážky
o gól a z toho pramenící poslední místo v turnaji. Vítězem se stala po roční odmlce pražská
Slavia. Do nové sezóny jame vstoupili s 19 hráči na soupisce, a tak jsme i mohli věřit, že bude
fotbal fungovat bez problémů dál. Bohužel v průběhu přišla nějaká zranění a místo 5 hráčů na
střídání byl někdy i problém dát dohromady sestavu. Jako vždy se nám některé zápasy povedly,
některé zase ne. Velkou převahu jsme i gólově potvrdili doma s Bozkovem a v Semilech, dobrý
zápas jsme sehráli i s Dolní Brannou a druhý poločas v Zálesní Lhotě. Naopak fotbaly
v Tatobitech a se Sokolem Horka se nám už skoro tradičně (hlavně Tatobity) vůbec nepovedly,
stejně tak první dějství v Zálesní Lhotě. V Tatobitech to přitom vypadalo velice dobře a ještě ve
28´minutě jsme vedli 2 : 0 a domácí moc k ničemu nepouštěli. Potom stačila jedna chyba a už
jsme se vezli. Plusem, skoro už tradičním, je skutečnost, že Honza Kužel vede po podzimu
střeleckou tabulku, a to i přes osobní obranu na něho nasazenou v některých zápasech (Zálesní
Lhota, SF Studenec, Tatobity, Horka). Možná i trochu raritou v „našich“ zápasech je skutečnost,
že se v nich nekopala žádná penalta. Po podzimu se držíme v polovině tabulky a budeme doufat,
že se jaro letos dohraje.

Bilance
Odehráno 13 zápasů, 4x vítězství, 1x remíza, 8x porážka, skóre 29 : 27, jednotlivé zápasy:
Sokol Plasy 0 : 0, Sokol Mříčná 0 : 1, Sokol Roztoky 2 : 3. Sokol Nemyčeves 3 : 4, FC Víchová
0 : 1, SK Studenec „B“ 5 : 3, Sokol Zálesní Lhota 0 : 3, TJ Vysoké nad Jizerou 1 : 2, Sokol
Bozkov „B“ 6 : 1, SK Semily „B“ 8 : 0, Sport future Studenec 1 : 0, 1. FC Tatobity 2 : 5, Sokol
Horka 1 : 4

Střelci: J.Kužel 18x, M.Martin 6x, M.Šmíd, Mich. Salátek, T.Zikeš, P.Chomanič, M.Jerie
Penalty: 0 : 0 (0 : 0) ŽK: 7 : 6, Mar. Salátek2x, T.Hasman, J.Kužel, K.Láska, T.Zikeš,
P.Chomanič, ČK: 0 : 0

Oddíl kopané Sokol Kruh

1.    Sokol Zálesní Lhota

2.    1. FC Tatobity

3.    Sokol Horka

4.    FC Víchová

5.    Sokol Kruh

6. TJ Vysoké

7.    SK Studenec „B“

8.    Sport future Studenec

9.    SK Semily „B“

10.  Sokol Bozkov „B“

9

9

9

9

9

9

9

9

9

9

7

7

6

4

4

4

3

3

2

2

2

0

1

2

0

0

0

0

1

0

0

2

2

3

5

5

6

6

6

7

42:11

33:15
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Tabulka okresní soutěže po podzimu
Historická zápasová bilance 1938 - 2021 (chybí roky 1966 – 68) sehráno 3297 zápasů, z toho
1170 x vítězství, 591 x remíza a 1536 x porážka, skóre 6908 : 8695 (-1787)

Historická střelecká tabulka
513 Salátek Marek 357 Kužel Jan
300 Chomanič Martin 235 Zikeš Tomáš
225 Jerie Václav 197 Michal Salátek
182 Paulů Miloslav 147 Buchar Jan
144 Haken Petr 139 Brykner Jan
133 Salátek Zdeněk 124 Kužel Jiří
118 Pošepný Jiří 114 Albrecht Jiří st.
113 Pršala Ladislav st., 108 Nechanický Miloslav st.
103 Sedlák Jiří ml. 101 Pavlata Ladislav ml.
100 Sedláček Stanislav st.

Kruh 31.7.2021 – 68. ročník Bleskového turnaje v kopané o putovní pohár obce Kruh
V dalším ročníku turnaje nastoupila stejná družstva jako v tom minulém. Hrálo se tedy ve dvou
skupinách a potom o umístění. Turnaje se zúčastnila tato družstva: domácí Sokol Kruh, obhájce
Sokol Roztoky, Sokol Mříčná, Sokol Radčice, Jiskra Podhůří pod názvem FC Harta, Sokol
Nemyčeves, SK Slavia Praha a Sokol Plasy. V turnaji jsme se „prali“ s koncovkou a po hře jako
na houpačce (tzn. chvílemi dobře, chvílemi zase hodně špatně) jsme nakonec skončili poslední
a navíc přišli i o Kubu Hasmana (koleno). Za celý den jsme získali pouze bod. Jediný
neporažený byl Sokol Plasy. Na turnaji musela několikrát zasahovat i zdravotnická služba,
jeden hráč Mříčné skončil po souboji na šití v nemocnici. Turnaj odřídili rozhodčí Milan Mašek
a Pavel Liška ze Semil.

V dresu domácích se během turnaje vystřídali:
v brance: T.Tran
v obraně: M.Jerie, J.Hasman, T.Hasman, M.Kaván, M.Martin, Fr.Boukal
v záloze: Mar.Salátek, M.Šauer, D.Jebavý, M.Salaba, L.Zikeš, D.Albrecht
v útoku: T.Zikeš, J.Kužel, M.Šmíd,

zápasy: 1. Sokol Kruh - Sokol Plasy 0 : 0 – začátek se nám celkem povedl
a „rozespaného“ soupeře jsme přehrávali. Sudí odpustil soupeři
minimálně jednu penaltu. Hra se postupně vyrovnávala a zápas svým
průběhem potom doputoval k remíze
2. Sokol Mříčná - Sokol Roztoky 1 : 0
3. SK Slavia Praha - FC Harta 2 : 1
4. Sokol Nemyčeves - Sokol Radčice 0 : 1
5. Sokol Kruh - Sokol Mříčná 0 : 1 – brzy jsme dostali gól a potom se většinou už
hrálo jenom na naši branku. Z ojedinělého útoku „polechtal“ Honza Kužel břevno.
6. Sokol Plasy - Sokol Roztoky 0 : 0
7. SK Slavia Praha - Sokol Nemyčeves 0 : 1
8. FC Harta - Sokol Radčice 0 : 0
9. Sokol Kruh - Sokol Roztoky 2 : 3 – po špatném začátku jsme hodně brzy prohrávali
o dvě branky. Hra se vyrovnala a dokázal ještě do poločasu vyrovnat. Ve druhémHonza Kužel
dějství se hrál vyrovnaný fotbal, výsledek ovlivnil svojí další minelou sudí. Jasný faul na
Dušana Albrechta v pokutovém území nepotrestal a za chvíli jsme znovu lacinou brankou
prohrávali. Skóre se už potom neměnilo a tak jsme skončili na čtvrtém místě ve skupině.
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10. Sokol Plasy - Sokol Mříčná 2 : 0
11. SK Slavia Praha - Sokol Radčice 3 : 1
12. FC Harta - Sokol Nemyčeves 2 : 0

Konečné tabulky:
skupina „A“ skupina „B“

1. Sokol Mříčná 3 2 0 1 2 : 2 6 1. SK Slavia Praha 3 2 0 1 5 : 3 6
2. Sokol Plasy 3 1 2 0 2 : 0 5 2. FC Harta 3 1 1 1 3 : 2 4
3. Sokol Roztoky 3 1 1 1 3 : 3 4 3. Sokol Radčice 3 1 1 1 2 : 3 4
4. Sokol Kruh 3 0 1 2 2 : 4 1 4. Sokol Nemyčeves 3 1 0 2 1 : 3 3

Zápasy o umístění:

o 7. místo – zápas jako na houpačce.Sokol Nemyčeves - Sokol Kruh 4 : 3
Do vedení nás poslal a vypadalo to, že bychom mohli konečně vyhrát. Soupeř doHonza Kužel
poločasu po chybě vyrovnal. Na začátku toho druhého po dalším kiksu šel do vedení. Potom byl
dvakrát sám před brankářem , ani jednou neproměnil. Povedlo se mu to až naHonza Kužel
potřetí a vyrovnal. Po rychlých přihrávkách mezi Honzou Kuželem a Dušanem Albrechtem se
dostal míč na malé vápno, kde stál osamocený a znovu nás poslal do vedení.Marek Šmíd
Vítězství jsme však neudrželi a soupeř nás dvakrát potrestal. V turnaji jsme skončili poslední

o 5. místo Sokol Roztoky - Sokol Radčice 4 : 0

o 3. místo Sokol Plasy - FC Harta 3 : 0

Finále SK Slavia Praha - Sokol Mříčná 1 : 1 pen. 2 : 1

Konečná tabulka:

1. SK Slavia Praha
2. Sokol Mříčná
3. Sokol Plasy
4. FC Harta
5. Sokol Roztoky
6. Sokol Radčice
7. Sokol Nemyčeves
8. Sokol Kruh

Po turnaji byl vyhlášen nejlepším brankářem Tomáš Řehák ze Sokola Radčice a střelcem Petr
Kučera ze Slavie, který dal 4 branky. Turnaj se nám moc nepovedl, jak by to však dopadlo,
kdyby nás rozhodčí dvakrát „nezařízl“ s penaltami se už nedozvíme. Na kdyby se nehraje a tak
jsme se zachovali jako vzorní hostitelé a skončili na posledním místě.
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Kružská kunratická – 37. ročník – 27.11.2021

Předškoláci … 0,5 km
1. Krušinová Nina ………………………………. Hořice ………….……....... 2:25
2. JiřištováAneta …………………………………Peřimov …………….…… 2:34
3. SalátekAntonín ……………………………….. Kruh ……………………. 4:00
4. Lešáková Magdaléna …………………………. Mříčná ………………….. 4:15
5. Račáková Madlen …………………………….. Rokytnice n. Jiz. ………… 4:50
6. Bošková Rozálie ……………..………………. Kruh………...………................

Samková Madlen ……………………...……… Hořice………….……................
Šefl David …………………………………...… Mnichovo Hradiště ……………
Vejnar Šimon …………………………………. Kunčice n. Labem……………..
Vyšanská Veronika …………………………… Kruh…………...……................

Děti 7 – 8 … 0,5 km
1. Hilpert Viktor ………………………………..…Frýdštejn ……………….. 1:35
2. Najman Filip ………………………………..….Praha …………….……… 1:41
3. Hakenová Sofie ………..……………………….Kruh ………………................
Horáček Filip …………………………..……..…. Jilemnice …..………................
KrušinováAnděla ………………..………..……...Hořice………………………..
Kuba Oliver ………………………..…...……..… Vrchlabí………….…..............
Nová EliškaAnna ……..……………………...….. Peřimov……………...............
Račák Samuel …………..…………..…….......…. Rokytnice n. Jiz. ...…...............
Račák Tadeáš …………………..………….....….. Rokytnice n. Jiz.……...............
Vanclová Tereza ……………………..……....….. Kruh……………….................

Děti 9 – 10 … 2 km
1. Horáček Jan …………………………….………Trutnov …………….…… 6:15
2. Holubec Kryštof …………..……………………Vrchlabí …………...……. 6:21

Kružská kunratická
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3. Strnádek Jan ………………………....…………Vrchlabí …….…….….…. 6:30
4. Hůlka Lukáš ……………………………………Vrchlabí …………..….…. 6:55
5. Račák Denis ………………………….…………Rokytnice n. Jiz. …….….. 7:00

Dívky 11 – 14 … 2 km
1. HladkáAnna …………………………..……….. Vrchlabí ………………… 6:21
2. Marečková Olivie ………………………...…….. Jilemnice ………….…… 6:47
3. Šimůnková Natálie ………………………...…… Horní Sytová …..………. 8:33
4. Hakenová Viktorie …………………………...… Kruh ………...………….. 9:21

Chlapci 11 – 14 … 5 km
1. Hilpert Oliver ……………………….………….Frýdštejn …………….….18:35
2. Kuba Matyáš …………………………..……….Vrchlabí …………...……19:32
3. Strnádek Hugo …………………………...…….Vrchlabí ………...………27:42
4. Ledvina Marek …………………………………Chrudim ………..………44:02

Ženy 15 – 34 – 5 km
1. Lenčová Jana …………………………………… Jičín …………………...17:53
2. Chlupová Veronika …………………….………. Kunčice nad Labem ….... 24:46
3. Lhotová Michaela ……………………..……….. Jilemnice ……………....26:27
4. Sedláčková Michaela ……………..……………. Kruh ……………….…..26:47

Muži 15 – 34 … 12 km
1. Bajer Jan ………………………………………..Nová Paka ……………...42:08
2. Provazník Josef ……………………………...…Valteřice ………………...42:21
3. Pšenička Jakub ………………………………… Jilemnice ………...……..42:28
4. Tůma Lukáš …………………………………….Libštát ……………….....44:54
5. Netík Lukáš …………………………………….Liberec ………………....46:59
6. Jaroš David …………………………………….Babina ……………….….47:07
7. Jelínek Jaromír ……………………………..…. Chrudim …………..….…52:52
8. Hujer Lukáš ………………………………….... Roztoky u Jil. …….…......56:13
9. Maďarčík Jiří ……………………..………….... Roztoky u Jil. …….…......57:31

Ženy 35 + … 5 km
1. Paulů Blanka …………………………………...Úpice ……………..….… 20:20
2. Jiřištová Zuzana ………………………………..Peřimov …………..…… .22:21
3. Račáková Eva ……………………………...…..Rokytnice nad Jizerou … ..23:11
4. Šeflová Vendula ……………….……………….Mnichovo Hradiště ……. .23:38
5. Sedláčková Miroslava …………….……………Kruh …………………… 24:54
6. Lešáková Zuzana ……………….………………Mříčná …………………27:31
7. Hollmannová Eva …………….………………...Libštát ………………….28:08

Ženy - 12 km
1. Zavřelová Barbora ……………………….…….Pardubice ……………….48:10
2. Zavřelová Jana …………………………….…...Němčice …………...…....54:25
3. Vanclová Irena …………………………….…...Kruh …………………….59:37
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Muži 35 – 49 … 12 km
1. Janata Milan ……………………………………Hořice ………….……….37:42
2. Bartoš Dalibor ………………………………….Jablonec n. Nis. …..……..40:27
3. StrnadAleš …………………………………......Jablonec n. Nis. ……...….41:25
4. Vaníček Vojtěch …………………………….…..Pardubice ……………....43:26
5. Hilpert Martin …………………………………. Frýdštejn ………….…....43:40
6. Mašek Petr …………………………………......Vrchlabí …………...……44:03
7. Fikar Martin ………………………………...….Nová Paka ……….…..….44:07
8. Lukeš Jiří ………………………………….…....Kunčice n. Lab. …………44:26
9. Polák Michal ……………………………..….…Nová Paka ………………46:30
10. Pěnička Jan …………………………………....Rokytnice n. Jiz. …….….47:10
11. Kubíček Zdeněk ………………….…………...Mnichovo Hradiště ……..48:10
12. Strnad Jiří ……………………………………..Vratislavice n. Nis. ……...48:12
13. RačákAdam …………………………………..Rokytnice n. Jiz. ………..52:05
14. Fischer Radek ………………………………....Kruh ……………………53:11
15. Nýdrle Jakub ………………………………….Roztoky u Jil. …………...55:00
16. Vancl Jindřich …………………………………Kruh ……………………59:37
16. Salátek Marek …………………………………Kruh …………………....59:37

Muži 50 + … 12 km
1. ProkůpekAleš …………………….……………Jilemnice …………..…...40:40
2. Louda Petr ………………………………..…….Jilemnice ………..……...40:42
3. Valenta Michal ………………………...……….Tužín …………..…...…...54:36

Muži 80 + - 5 km
1. Salátek Miroslav ………………………….……Kruh ………………….....39:54
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TK Kruh má k 1.12.2021 31 členů, z toho 5 dětí.V dubnu a květnu proběhly tradiční jarní
brigády s cílem zprovoznit tenisový areál. V dubnu byl částečně zprovozněn areál včetně
dvorců č.1 a 2., začátkem května byla dokončena příprava dvorců č.3 a 4.
Po letech váhání klub požádal místní hasiče, aby porazili přerostlé a zčásti zaschlé smrky vedle
kurtu č. 2. Poslední zima se významně podepsala na stavu tréninkové zdi, ze které opadala
omítka.Atak i díky finančnímu přispění obecního úřadu jsme zeď nechali opravit od pana Kopa
a oplechování a nový plot nám dodal pan Kašička. Všem moc děkujeme.

Při příští jarní brigádě ještě zeď natřeme a bude opět připravena pro trénování. Vzhledem
k tomu, že je mimo oplocený areál je tedy přístupna všem zájemcům i mimo tenisový klub. Od
jara letošního roku probíhaly každou neděli pravidelné tréninky dětí z našeho klubu i dětí
z okolních vesnic či měst. Těchto tréninků se aktivně účastnili i někteří rodiče a tak kromě
protrénování tenisových dovedností došlo i k utužování vztahů a především to byly aktivně
strávené neděle plné sportovní zábavy.

V měsících červenci a srpnu tenisové kluby po celé republice pořádaly turnaje, kterých se děti
dle možností svých rodin účastnily.

Tenisový klub Kruh
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Jilemničtí rybáři vysadili v jarních měsících do sportovních revírů Jizery a rybochovných
zařízení 230.000 ks plůdku pstruha obecného. Do toku Jilemky bylo vysazeno 80.000 ks plůdku
sivena amerického což se projevilo na celkovém zarybnění.
Aktivity rybářů v letních měsících byly zaměřeny na údržbu pobřežních pozemků, ochranu
hmotných majetků a přípravu líhně na novou sezónu. Snem líhňařů bylo vychovat chovné hejno
pstruha obecného. Tento záměr se začal realizovat za přispění sponzora. V roce 2021 byly
v líhni inkubovány ryby o velikosti 40 – 50 cm a čekalo se na podzimní výtěry generačních ryb.
Ale... 5. srpna 2021 každodenní služba v líhni zjistila po svém příchodu 90 % úhyn ryb. Celková
škoda byla vyčíslena na 300 000 Kč. Za příčinu úhynu lze prokazatelně označit udušení
z důvodu nedostatku vody. Každý ví, že rybí populaci ničí vodní predátoři pro svoji potřebu, ale
v tomto případě ryby zabil úmyslně člověk, aniž si uvědomil, že za odvedenou prací jsou stovky
odpracovaných hodin bez nároku na odměnu. Bohužel, chov ryb nelze pojistit, a proto finanční
odškodnění na pořízení nového chovného hejna ryb není možné. V současné době líheň opět
ožívá rybí drobotinou, která v budoucnu bude vysazena do vodních toků.

Kužel Zdeněk, jednatel MO

Rybářský svaz

Na základě velmi kladného ohlasu našich nedělních tréninků jsme se rozhodli uspořádat
tenisový turnaj pro děti „KRUH OPEN“, který byl otevřený všem dětem od 5-15 let i bez
registrace u tenisového svazu.
Turnaj se konal v sobotu 2.října 2021 a zúčastnilo se ho 38 dětí, a to jak místních, tak i dětí
z blízkého i vzdálenějšího okolí. Turnaj jsme pojali jako oslavu hry a sportu a ne výkonnosti,
a tak jsme přichystali všem zúčastněným nehledě na umístění pěkné ceny a každý hráč byl
odměněn diplomem a pohárem.

Radomír Blažek, předseda TKK
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Spolek přátel přírody z Roztok u Jilemnice a Kruhu – 2021
Ať se dotkneme hodnocení jakékoliv oblasti našeho života v letošním roce, nevyhneme se,
už i nenáviděnému slůvku Covid 19. Před dvěma roky jsme jej neslyšely, nevěděli, že existuje
a žilo se nám pokojně a v klidu. To, že nám v letošní první polovině roku prakticky znemožnil
spolkové dění je to nejmenší při pohledu na ztráty, které jsou nenahraditelné.
Respektovali jsme všechna nařízení, jsme si vědomi, že patříme do rizikové skupiny. Dříve
jsme se věnovali návštěvám zajímavých podniků. Dnes je exkurze slůvko málem zakleté.
Každý si hlídá svoje pracovníky a o nějakých návštěvách si můžeme jenom nechat zdát.

Podobné je to i s kulturními akcemi. Naše první společné setkání proběhlo v červnu. Poopravili
jsme si náš vnitřní „jízdní řád“ a na červenec jsme naplánovali společný výlet do Českého ráje
s prohlídkou vybavenosti obcí Koberovy a Besedice. Nechtělo se nám pominout pořádání již
tradičního „Sportovního dne“ a tak jsme se v srpnu sešli u lesíka na Žebrně. Povedlo se, i když
ke sportovnímu klání nedošlo právě z důvodů rizika infekce. Další povedenou akcí byl výlet na
zříceninu hradu Valečov s posezením na Krásné vyhlídce. Zajímavý byl i říjnový program.
Navštívili jsme Hornické muzeum v Harrachově s besedou v restauraci „u Zvonku“
v Příchovicích. Naši dosud poslední letošní akcí byla návštěva Železniční stanice
v Martinicích, která byla vyhlášena technickou památkou. Opět velmi zajímavá prohlídka
doplněná odborným výkladem. Není to letos radostné čtení, ale nezbývá než sdělit to
nejsmutnější. Kytičkou a tichou vzpomínkou jsme se rozloučili a naším Bláhou Janouchem.
Charakterním, přímým človíčkem, který se nikdy nikam nevlamoval a přesto byl všude první.
Nebyl to pěkný rok, něco nám dal, hodně nám vzal.Atak nezbývá než neztrácet naději,
že bude zase lépe. Srdečně děkujeme za pomoc Obecním zastupitelstvům obou obcí, hasičům
i všem Vám, kteří nám držíte palce a naši činnosti fandíte. Přejeme mnoho sil a zdraví do
nového roku.

St. Lukeš

Spolek přátel přírody
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Ani v roce 2021 nebyl provoz našeho kina snadný. Rozhodnutím Vlády ČR mohl začít až na
konci května a před námi stál nelehký úkol znovu oslovit diváky. Dovolte mi ale hned v úvodu
poděkovat, protože jak napíšu dále, z výsledků plyne, že naše kino si oblíbili nejen kružští
občané. Měsíce červenec, srpen i září byly úspěšnější než srovnatelné období před pandemií.
Každý z měsíců přišlo do kina v průměru 200 diváků. Nejúspěšnějším měsícem byl srpen, kdy
k nám zavítalo 255 diváků. Takový ohlas přičítáme i novému webu www.kinokruh.cz, který je
přehledný a reflektuje dnešní obvyklou grafickou podobu webů. Rozhodli jsme se proto
v tomto trendu pokračovat a připravit pro vás spolu s autorem webu Ondřejem Vraštilem
i novou, modernější podobu tištěného programu, tak, aby se lépe vyjímal na vývěsních
plochách a ve sněti mnoha dalších nabídek nezapadl. Stávající podoba, která navazovala na
styl, který určil již pan Zdeněk Pršala propisotem, tak s rokem 2021 skončí.
Nový grafický program bude generovat přímo administrace webových stránek, celou tvorbu
programu to tak značně zjednoduší a slibujeme si i méně chyb v našich tiskovinách, které se
občas objevily a mátly diváky. K tomuto kroku nám dopomohla dotace Státního fondu
kinematografie ve výši 66.000 Kč, která kromě nového programu z velké části pokryla i roční
částku odvedenou za půjčovné filmů. Dotaci jsme na základě žádosti z prosince 2020 obdrželi
v únoru 2021 a byla určena právě na zjednodušení provozu kin a inovace. Věříme, že program,
který se ve chvílích, kdy čtete tyhle řádky, již objevuje na vývěskách i facebooku Kina Kruh
u Jilemnice, oceníte.
Pokud máme někde rezervy, je to v propagaci. Což ale ve chvíli, kdy kino dělá pouze malý tým
lidí, nelze kvalitně zvládat, nezbývá na to čas. Proto jsme v roce 2021 přistoupili i k další
inovaci, že jsme do kina zavedli internet a filmové kopie nám bude doručovat, podobně jako je

Kino
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to již i v malých městech běžné, internetový distribuční systém. Jeho náklady platí distributoři
a pro obec tak zavedení internetu v dlouhodobém horizontu znamená úsporu nejen času, ale
i peněz a konečně odpovědnosti. Dosud totiž kopie musely být v den doručení poštou ihned
nahrány a ještě týž den vráceny zpátky na poštu a odeslány do dalšího kina, což znamenalo
někdy i pětkrát za týden cestu do Jilemnice, protože pošta v Roztokách neumí filmové kopie
přijmout a v týž den odvézt do většího města, aby mohly být už následný den v dalším kině.
Schopnost doručit kopii ze dne na den je zásadní podmínka pro uvádění filmových premiér.
Zpoždění odeslání z naší strany by mohlo znamenat zásadní problém. S ohledem na to, že kopie
chodily na harddiscích, nejednou se stalo, že nám přišel tento nosič poškozený a my pak museli
shánět pracně a v časovém presu náhradní řešení.
Rok 2022 tak bude pro naše kino technologicky trochu přelomový, ale věříme, že uspořený čas
trávený nahráváním disku na naše diskové pole a odvážením filmu budeme moci využít ke
zkvalitnění prezentace na sociálních sítích. Pokud totiž chodí film internetovým distribučním
systémem, jeho správce zapne přenos v noci a my máme ráno film přímo na našem diskovém
poli. Přenos zajišťuje zvláštní linka, která není sdílená, žádný další uživatel se na ni nedostane,
proto nekolísá rychlost přenosu a taková doprava filmu trvá v průměru 3-6 hodin.
Internet by bylo možné využít třeba pro pořádání důležitých porad, prezentací nebo konferencí.
Zájem o tyto aktivity v Kruhu zatím příliš není, ale věříme, že nabídka určuje poptávku.
Připomínáme, že v kině je možné promítat i prezentace z notebooku.
V závěru roku naše kino opět postihlo rušení premiér. Program se tak musel často narychlo
měnit a je možné, že tahle situace nebude ani v následujících měsících ojedinělá, protože film
stojí desítky milionů a producenti jsou schopní říct třeba týden před premiérou, že není jistota
návratnosti, proto ji ruší a náklady kin a distributorů ho nezajímají. Tato situace nastala
například s očekávanou pohádkou Tajemství staré bambitky 2. Situaci ještě umocňuje fakt, že
z pohledu hollywoodských producentů je Česká republika nezajímavá, často o ní dál přemýšlí
jako o československém trhu a pokud zavře kina slovenská vláda, projeví se to i u nás. Naše
vláda sice kina nezavřela, ale tak trochu je s odvoláním na zavřené Slovensko zavřeli
producenti. Jediná premiéra, která se kinařům a distributorům povedla uhájit, byl nový Spider-
Man.
Přes všechny těžkosti mi dovolte vám poděkovat za přízeň a popřát klidný vstup do nového
roku, štěstí a zdraví
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Letos to bude již 5 let od doby, kdy jsem se poprvé setkal s manažery Lactalisu. Firma je asi
největší výrobce mléčných výrobků sídlící ve Francii. Stopa, kterou za sebou nechali byla
strašlivá. Perspektivní mlékárna založená před 100 lety skončila jako ohyzdný soubor
oprýskaných zřícenin s neznámou ekologickou zátěží. Názorná ukázka působení korporátní
firmy, kterou spravují pochybní manažeři motivovaní pouze výší své odměny. Bez odpověd-
nosti, bez vize a ochoty něco tvořit. Uzavření mlékárny byla pro Kruh těžká rána
s dlouhodobými důsledky. Zodpovědní za to byli dva francouzští manažeři, kteří po likvidaci
Kruhu, Bydžova a Dřevěnice chtěli podobný kousek předvést v mlékárně Klatovy, kde se ale
čeští správci vzbouřili a následně byli Francouzi okamžitě propuštěni. Pro Kruh pozdě.
Kdybych měl dost prostředků a znalostí, pustil bych se do obnovy výroby mléčných výrobků,
ale už bylo asi pozdě. Mám svou firmu a naše činnost je zcela z jiného oboru. Ale tak, jako byla
mlékárna v čele v kvalitě, tak i my jsme na špici ve svém oboru. Čistíme vzduchotechniku
a odtahy se speciální technikou, kterou si sami vyvíjíme. Máme 37 zaměstnanců a mezi naše
zákazníky patří společnosti a instituce jako Barum Continental, BMW, provozovatel
zaoceánských parníkůAIDAa v neposlední řadě americké námořnictvo. Naše tržby narostly za
loňský rok o 20 %.

Těšíme se, že letos zahájíme naše stěhování do Kruhu. Provedli jsme náročné stavební úpravy
hlavního objektu, vyřešili vodu, kanalizaci, elektřinu, podlahy, okna a ostatní nutné úpravy.
Bude-li se firmě dále dařit, zdemolujeme dva staré objekty a na místě objektu u silnice vyroste
nová, patrová budova, kde bychom rádi její spodní část s přístupem od silnice věnovali
otevřeným prostorům pro budoucí nájemce pro provozování třeba kantýny s kavárnou, pekárnu
a podobně. Do Kruhu potraviny patří. Předběžný odhad plochy je 400 m . Na místě staré2

čističky bude parkovací plocha, kam bychom rádi umístili solární panely. Plánujeme
rekonstrukci Gigantu a úpravu exteriéru (dřeviny, křoviny apod.)
Jsme rádi, že jsme našli sídlo v Kruhu a oddechneme si, až přestanou staré objekty hyzdit obec.
Chceme se zapojit do veřejného života a podpořit činnosti, které pomohou obci zlepšovat
kvalitu života.Ať je to základní škola, spolky, sport, volnočasové aktivity apod.

Luděk Petrilák

Alkion service s.r.o.
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